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و  و   پرسپولیسپرسپولیس  مالکیتی  مالکیتی مشکل  مشکل 
چگونه!؟ شد؟  حل  چگونه!؟  شد؟  حل  استقلالاستقلال 

ءء

ءء

»وزارت ورزش وجوانان« و »سازمان خصوصی سازی« پاسخ دهند:»وزارت ورزش وجوانان« و »سازمان خصوصی سازی« پاسخ دهند:

امیرمؤمنان  شهادت  و  امیرمؤمنان   شهادت  و  قدرقدر  شب های  شب های فرارسیدن  فرارسیدن 
حضرت علی)ع( تسلیت بادحضرت علی)ع( تسلیت باد

»نماینده هیأت فوتبال استان البرز« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:»نماینده هیأت فوتبال استان البرز« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:

هیأت فوتبال همکاری لازم را برای برگزاری بازی پیکان-صنعت نفت انجام دادهیأت فوتبال همکاری لازم را برای برگزاری بازی پیکان-صنعت نفت انجام داد

 ، حماسه سازی یادمان  و     ، حماسه سازی یادمان  و  ارتشارتش   روز  فروردین،  روز   فروردین،   ۲۹۲۹
ایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی بادایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی باد
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ن ذره ب�ی

خبر

 

قیمت طلا و سکه در حالی شاهد صعود قیمت طی 
هفته جاری بود که محمد کشتی آرای، نایب رئیس 
سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران می گوید: افزایش 
قیمت دلار و گرانی ۱۰ دلاری اونس جهانی موجب 

افزایش قیمت ها در بازار طلا و سکه شده است.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از اقتصاد24؛ 
قیمت طلا و سکه در حالی هفته را با افزایش آغاز 
و در ادامه نیز این مسیر را دنبال کرد که افزایش ۱۰ 
در  گرانی  اصلی  اونس جهانی عامل  دلاری قیمت 
بازار طلا و سکه بود؛ این در حالی است که متهم 
دوم گرانی طلا و سکه )بخوانید دلار( نوسان جزئی 
داشت و وارد کانال ۵۱ هزار تومانی شد. همزمان با 
پایان ماه رمضان یکی از سوالات اصلی این است که 
آیا قیمت طلا و سکه افزایش پیدا می کند؟ و آیا الان 

فرصت طلایی برای خرید طلا و سکه است؟
جهش بی سابقه قیمت ها در بازار طلا و سکه

محمد کشتی آرای، نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و 
جواهر تهران در این رابطه گفت: بازار طلا و سکه قبل 
از عید ۱۴۰۲ شاهد التهابات قیمتی بی سابقه ای بود. 
افزایش قیمت دلار و ارز و افزایش تقاضای خرید 
طلا و سکه منجر به التهابات قیمتی طلا و سکه شد. 
بازارها در فروردین ماه  بازگشایی  در هفته نخست 
قیمت ها به شکل غیرواقعی افزایش یافت که پس 
از تعطیلات عید با کاهش قیمت دلار و ارز، قیمت 

طلا و سکه کاهش یافت و واقعی شد.
این روزها طلا بخریم یا بفروشیم؟

نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران درباره 
کاهش حباب سکه در روزهای اخیر به اقتصاد ۲۴ 
هزار   ۵۱ تا   ۵۰ کانال  در  دلار  قیمت  ثبات  گفت: 
تومان، کاهش تقاضای سکه و طلا و نوسانات چند 
دلاری قیمت اونس طلا موجب ثبات قیمت ها در 
بازار طلا و سکه شده است. تعادل عرضه و تقاضا در 
بازار سکه و طلا در حالی این روزها موجب کاهش 
حباب انواع سکه و حتی طلای آبشده و خام شده 
که الان، بهترین زمان برای خرید طلا و سکه است.

بازار طلا و سکه در فاز استراحت
نایب رئیس سابق اتحادیه طلا و جواهر تهران در 
مورد قیمت طلا و سکه در بازار گفت: افزایش ۱۰ 
دلاری قیمت اونس جهانی و ورود دلار به کانال ۵۱ 
امروز قیمت طلا و سکه  هزار تومان موجب شده 
توجه  با  قیمت  افزایش  این  البته  شود؛  افزایشی 
است؛  منطقی  جهانی،  اونس  قیمت  افزایش  به 
به طوری که سکه امامی ۶۰۰ هزار تومان افزایش 
در  می شود  بینی  پیش  اما  است.  داشته  قیمت 
روزهای مانده تا عید فطر، شاهد ثبات قیمت طلا 
و سکه در بازار باشیم. بهبود روند اقتصادی کشور و 
گسترش روابط ایران و عربستان و کشورهای حاشیه 
جنوب خلیج فارس مانع اوج گیری قیمت دلار و 

ثبات قیمت ها در بازار طلا و سکه شده است.
طلا بخریم یا ارزان می شود؟

در  تهران  اتحادیه طلا و جواهر  رئیس سابق  نایب 
پاسخ به سوال اقتصاد ۲۴ مبنی بر اینکه آیا الان، زمان 
مناسبی برای خرید طلا و سکه است یا نه؟ گفت: 
قطعا، توصیه ما به خریداران این است که در زمانی 

که بازار ثبات دارد خرید خود را انجام دهند. زمانی که 
بازارها هیجانی است قیمت ها واقعی نیست و طبیعتا 
خرید و فروش به زیان خریدار و فروشنده است؛ ولی 
حال حاضر با توجه به منطقی بودن قیمت طلا و 

سکه، زمان مناسبی برای خرید است.
نوسان قیمت طلا و سکه از مسیر اونس جهانی

اتحادیه طلا و جواهر  رئیس سابق  نایب  به گفته 
در  اقتصادی  رشد  بهبود  دلیل  به  کشورها  تهران، 
سال های بعد از کرونا رو به ذخیره سازی طلا آورده 
اند و همین افزایشِ تقاضا موجب افزایش قیمت 
اونس جهانی شده، زیرا تولید طلا در دنیا محدود 
است و وقتی تقاضایی در بازار ایجاد شود می تواند 
افزایش  طبیعتا  شود.  آن  قیمت  افزایش  موجب 
قیمت اونس جهانی بی تاثیر در افزایش قیمت طلا 
و سکه در ایران نیست و موجب افزایش قیمت ها 
در بازار می شود. اگر قیمت ارز را ثابت بگیریم )که 
فعلا شاهد ثبات آن در بازار داخل هستیم( بنابراین 
هرگونه نوسانی روی قیمت اونس جهانی به قیمت 

طلا و سکه در داخل کشور منتقل می شود.

خبر اول

   

یاد  و خاطره شهداء بویژه »محمدرضی نوروزنژاد قادی« که 30 
فرودرین 1365به مقام شامخ شهادت نائل گشت، گرامی باد

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

طــلا بخریم یا ارزان می شود؟
 اعلام برخورد با مراکز زایمان تقویمی؛

نارس به  شرط رُند!
۱۴۰۲.۲.۲عددی رُند در تقویم کشور است که طرفداران 
خاص خود را دارد و برخی جوانان به دنبال ثبت اتفاقات 
مهم زندگی خود در این تاریخ هستند. این روند تولد 
زایمان  بخش  رزرو  و  نکرده  مستثنا  هم  را  نوزادان 
بیمارستان ها از مدت ها قبل تکمیل شده است، چون 
تولد  تاریخ  می خواهند  که  هستند  بسیاری  والدین 
فرزندشان به خیال خود خاص باشد. رواج این پدیده 
در حالی است که تبعات مختلفی برای مادر و به ویژه 
نوزاد دارد، چراکه بخشی از تکامل سیستم تنفسی و 
مغزی جنین در هفته های پایانی دوران بارداری است. 
زایمان تقویمی چند سالی است که به یک رویه غلط 
در کشور تبدیل شده است و برخی والدین به دلایلی 
عجیب همچون رند بودن تاریخ تولد فرزندشان به زایمان 
در تاریخ های خاص و رند اصرار دارند و دوم اردیبهشت 
۱۴۰۲ نیز از آن روزهاست. امسال وزارت بهداشت با هشدار 
درباره تبعات زایمان های تقویمی که در اغلب موارد به 
تولد نوزاد چند هفته زودتر از موعد مقرر منجر خواهد 
شد از برخورد با مراکز زایمان تقویمی خبر داده است. 
سلیمان حیدری، سرپرست مرکز نظارت و اعتبار بخشی 
امور درمان وزارت بهداشت با تاکید بر این که تلاش 
داریم تا از زایمان های تقویمی جلوگیری شود و این کار 
برخلاف موازین اخلاق، عرف، پزشکی و شرعی است و با 
آن برخورد می شود، می گوید: »در بخشنامه ای برای مراکز 
درمانی تاکید شد از انجام این کار جلوگیری شود،«. با این 
حال زایمان های تقویمی گرچه در ابتدای امر تولدی رند را 
رقم زده و احساس رضایتی در والدین رقم خواهد زد، اما 
این امر زوایای پنهانی نیز دارد که بدیهی ترین آن تهدیدات 
زودتر به دنیا آمدن نوزاد است. ریه های جنین جزو آخرین 
اندام داخلی بدن است که تشکیل می شود و زایمان زودتر 
از موعد می تواند به عدم تکامل سیستم تنفسی منجر 
شود که بعد از تولد می تواند دردسر های مختلفی را برای 

خانواده و نوزاد ایجاد کند.

وزیر کشور به مجلس گزارش داد: »پایان 

ارائه خدمات« به بی حجاب ها!

 »محمدصالح جوکار« -رئیس کمیسیون شوراهای 
این  نشست  به  اشاره  با  اسلامی-  شورای  مجلس 
کمیسیون گفت: در جلسه، احمد وحیدی، وزیر کشور 
با حضور در کمیسیون گزارشی از اجرای طرح عفاف و 
حجاب توسط فراجا به اعضای کمیسیون ارائه کرد. در 
این گزارش، ضمن تأکید بر فرهنگ سازی در حوزه عفاف 
و حجاب عنوان شده بود که به جای برخورد فیزیکی، 
برخورد هوشمندانه در طرح عفاف و حجاب در دستورکار 
فراجا قرار گرفته است. وزیر کشور گفت کسانی که مرتکب 
کشف حجاب در سطح جامعه شوند و یا بی حجاب و 
بدحجاب داشته باشند، ابتدا به صورت پیامکی تذکر 
دریافت می کنند. وزیر کشور عنوان کرد که بعد از تذکر 
پیامکی، در صورت اصرار فرد بر عدم رعایت حجاب در 
مراکز خدمات عمومی، به این قبیل افراد خدمتی ارائه 
داده نمی شود و در صورت اصرار افراد به عدم رعایت 
حجاب پس از این مرحله موضوع برای بررسی بیشتر به 
قوه قضائیه ارسال خواهد شد.همچنین در گزارش وزیر 
کشور آمده بود که واحدهای صنفی که در آن ها عفاف و 

حجاب رعایت نشود، پلمب می شوند. 

گهی: 1470781 شناسه آ

»حسینعلی حاجی دلیگانی« -عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی- با اشاره به نشست بررسی تقاضای عده ای از نمایندگان 
مجلس مبنی بر استیضاح وزیر اقتصاد که در کمیسیون اقتصادی 
اینکه سه طرح استیضاح  به  با توجه  برگزار شد گفت:  مجلس 
جداگانه از سوی بنده، آقای علی اصغر خانی و آقای آصفری مطرح 
شده بود، ما سه نفر به شکل مجزا نقطه نظرات خود را در حضور 
آقای خاندوزی بیان کردیم. پس از سخنان ما، آقای خاندوزی نیز 
از  طی اظهاراتی از عملکرد خود دفاع کرد و با وجود این، بنده 
توضیحات ایشان قانع نشدم و تصریح کردم که این توضیحات 
اقتصاد  وزارت  اقدامات  مثبت  آثار  که  است  قانع کننده  زمانی 
برای مردم در زندگی روزمره شان قابل لمس باشد. نهایتاً گزارش 
نشست جمع بندی و به هیئت رئیسه مجلس ارجاع می شود و در 
صورتی که تا تعداد متقاضیان هر یک از این سه طرح استیضاح 
از حدنصاب نیفتاده باشد، احتمالاً در نشست علنی مجلس، طرح 
استیضاح آقای خاندوزی اعلام وصول می شود. استیضاحی که 
بنده و آقای آصفری مطرح کردیم هم اکنون زیر حدنصاب است، با 
این حال استیضاح آقای خانی همچنان با حدود ۱۴ امضا دارای 

حدنصاب بررسی در صحن مجلس است.

»اســتیضاح« زنگ وزیر 
زد؟ هم  را  اقتصاد 

»سید صولت مرتضوی« - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی- پس از 
حضور در نشست کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: رئیس 
را  سال ۱۴۰۲  تحولی  برنامه های  که  بهداشت خواست  کمیسیون 
در کمیسیون ارائه کنیم که خوشبختانه همکاران ما در حوزه های 
مختلف و صندوق های متعدد برنامه های خود را تشریح و ارائه کردند 
و به نظر می رسد مورد استقبال اعضای کمیسیون قرار گرفت و قرار 
است در چارچوب سیاست های کلی نظام جمهوری اسلامی ایران 
تامین  در حوزه  انقلاب  رهبر معظم  ابلاغی  ویژه سیاست های  به 
اجتماعی، تعاون و سایر سیاست ها، طراحی های لازمی که به عمل 
آمده اجرایی شوند. برای اجرای شعار سال به تمامی همکاران تکلیف 
کردیم که رشد تولید در بخش های مختلف صندوق ها و در حوزه 
صنعت، نفت، گاز و پالایشگاه و تامین دارو و سیمان حداقل ۱۵ 
درصد باشد و به نظر می رسد که با تحقق این افزایش ها هزینه تولید 
تعدیل خواهد شد و امیدواریم که منجر به مهار تورم شود و به طور 
قطع با رشد تولید هزینه ها هم کاهش می یابد. افزایش ۲۷ درصدی 
حداقل دستمزد کارگران ابلاغ و توسط بخش خصوصی و دولتی 
هم اعمال شده البته شاید پرداخت نشده است که از ماه های آینده 

پرداخت خواهد شد.

چرا حقوق امســال کارگران 
نرفت؟ بالا 

کاوش نقل قول
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اجتماعی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

قیمت مرغ؛ ۳۰ هزار تومان گران تر از نرخ مصوب!

گزارش

 
این علائم را جدی بگیرید؛

آیا می دانید موبایل با 
دستتان چه می کند؟

بهداشت نیوز- از تایپ کردن نامه های اداری گرفته تا تکست 
و پیام دادن با موبایل، همهٔ اینها باعث می شوند مدت زمان 
با  باشید.  مشغول  اسکرین ها  با  را  روزتان  از  طولانی 
نگه داشتن موبایل، تبلت یا کنترلرهای بازی های ویدئویی، 
انگشت هایی که بسیار تحت تأثیر قرار می گیرند انگشت 
کوچک و انگشت شست هستند. با استفاده های زیاد از 
این وسایل، مچ دست ها نیز تحت تأثیر نحوهٔ نگه داشتن 
گوشی  طولانی  مدت زمان  اگر  می گیرند.  قرار  موبایل 
دستتان بگیرید، انگشت ها و شستتان کم کم دچار گرفتگی 
شده و ملتهب می شوند و انواع بیماری های دست را ایجاد 
می کنند؛ مانند تاندونیت و سندرم تونل کارپال. استفاده 
زیاد از موبایل باعث درد مچ می شود؛ زیرا تاندون هایی که 
به انگشت شست متصل می شوند در قسمت مچ ملتهب 
خواهند شد. آرنج شما نیز در صورت زیاد خمیده ماندن 
به خاطر نگه داشتن موبایل می تواند تحت تأثیر قرار بگیرد. 
شاید این عارضه آن قدر شدید شود که نیاز به عمل جراحی 
داشته باشد؛ اما اگر علائمتان نسبتاً خفیف اند، توصیه های 
را  زیر می توانند کمکتان کنند تا حدودی درد دستتان 

تسکین دهید.
حرکات کششی دست انجام دهید

حین  است.  مهم  دست  مداوم  استراحت های 
استراحت هایی که به دستتان می دهید و موبایل را کنار 
می گذارید، حتماً مچ، تاندون های دست و عضلات را به 

عقب و جلو بکشید و آنها را منعطف نگه دارید.
از کمپرس گرم و سرد استفاده کنید

کمپرس گرم، تاندون ها و عضلات پیرامون دست را شُل 
می کند که باعث می شود بهتر حرکت کنند. در مورد درد 
حادی که حدود یک هفته طول کشیده است، کمپرس 
سرد می تواند بهتر از کمپرس گرم باشد؛ چون گرما ممکن 
است باعث التهاب و تشدید درد شود. ماساژ دست می تواند 

گرفتگی و اسپاسم عضلات را برطرف کند.
به انگشت شستتان استراحت دهید

که  است  انگشتی  زیاد  به احتمال  انگشت شست شما 
بیشترین استفاده را از آن حین کار با موبایل می کنید 
که می تواند منجر به آرتروز شست، تاندونیت شست و 
کوتاه شدن این انگشت شود. برای پیشگیری از این اتفاق 
باید گاهی از انگشت های دیگر نیز برای تایپ کردن روی 
اسکرین استفاده کنید. قلم لمسی نیز می تواند روش 
خوبی برای استراحت دادن به شستتان باشد. از ویس 
به جای متن یا از حالت voice- to -text استفاده کنید 
اگر دچار دست درد هستید و مجبورید پیامی بفرستید در 
صورت امکان به جای پیام متنی ویس ارسال کنید یا اگر 
 voice - to - حتماً باید پیام متنی باشد می توانید از حالت

text استفاده کنید تا به انگشت هایتان فشار نیاید.
چند راهکار دیگر

اغلب به جای ارسال پیام متنی به دوستان و خانواده با آنها تماس 
بگیرید و حرف بزنید. هنگام استفاده از موبایل، مکرراً دست را 
عوض کنید. به محض اینکه احساس کردید دستتان خسته شده 
یا درد گرفته موبایل را کنار بگذارید. هر وقت که امکان دارد به جای 

اینکه موبایل را با دستتان نگه دارید از هولدر استفاده کنید.
از وضعیت گردنتان غافل نشوید

اکثر ما ساعت های طولانی با موبایل مشغولیم و پوزیشن درستی 
هم نداریم؛ سرمان را زیاد پایین می گیریم یا قوز می کنیم. این 
وضعیت نادرست گردن و کمر می تواند مشکلاتی ایجاد کند، 
مثلاً دردهای مزمن در گردن و کمر و زانوها، مشکلات گردش 
خون، سوزش معده و مشکلات گوارشی! حرکات مکرر حین 
استفاده از موبایل با وضعیت نادرست بدن همان طور که گفتیم 
نه تنها می تواند باعث آسیب دست بلکه منجر به تاندونیت گردن 
نیز بشود. استفاده زیاد از موبایل باعث درد مچ می شود؛ زیرا 
تاندون هایی که به انگشت شست متصل می شوند در قسمت 
مچ ملتهب خواهند شد. آرنج شما نیز در صورت زیاد خمیده ماندن 

به خاطر نگه داشتن موبایل می تواند تحت تأثیر قرار بگیرد.

لیگ برتر فوتبال ایران در رده بندی لیگ های آسیایی 
در رده هشتم قرار گرفته است.

نیوز؛  از تجارت  به نقل  به گزارش »دنیای هوادار« و 
باز هم قیمت ها در حال رکوردشکنی هستند؛ پس از 

رکوردشکنی های قیمت گوشت قرمز در زمستان 
سال گذشته، حال نوبت به پرواز قیمت مرغ رسید. 
گوشت مرغ به عنوان اصلی ترین منبع پروتئینی 
سبد غذایی مردم، در ماه های پایانی سال قبل 

به نسبت سایر موادغذایی کمترین نوسان را 
تجربه کرد؛ حتی در مقطعی قیمت مرغ به 

پایین تر از نرخ مصوب رسید. اما با شروع 
سال جدید و با همزمانی ایام نوروز و 

ماه رمضان، بازار به نسبت آرام مرغ، 
طوفانی شد و قیمت مرغ با یک 
پرش عجیب به کیلویی ۸۰ هزار 
تومان بعد از مدت کوتاهی به 
و  رسید  تومانی  هزار  کانال ۹۰ 
قیمت  که  داد  گزارش  تسنیم 
مرغ در برخی از مرغ فروشی های 
لوکس حتی به کیلویی ۱۰۰ هزار 

تومان رسیده است.
مسعود  که  است  حالی  در  این 

امراللهی، مدیرکل بازرسی و نظارت بر 
کالاهای اساسی وزارت جهاد کشاورزی، 

مرغ  مصوب  نرخ  قیمت  که  کرده  تاکید 
)کیلویی ۶۳ هزار تومان( تغییری نکرده است، 

اما بررسی بازار نشان گویای اتفاق دیگری است. مرغ 
تنها در میادین میوه و تره بار شهرداری با نرخ مصوب 
در حال فروش است. مسئولان به جای بررسی قیمت 
را  بازار، قیمت میادین میوه و تره بار شهرداری  کف 
ملاک گفته های خود عنوان می کنند و زیر بار افزایش 

قیمت در سطح بازار نیز نمی روند، این در حالی است که 
اختلاف قیمت در میادین تا سطح بازار بسیار زیاد است 
و نیاز درصدی کمی از مردم از طریق میادین میوه و 
تره بار تامین می شود؛ چراکه درصد قابل توجهی از مردم 

دسترسی مناسبی به این میادین ندارند.

کاهش جوجه ریزی عامل افزایش قیمت مرغ
در حالی مجوز افزایش فروش مرغ بالاتر از کیلویی 

تولیدکنندگان  که  است  نشده  داده  تومان  هزار   ۶۳
دلیل افزایش قیمت خود را کاهش جوجه ریزی عنوان 
می کنند. یک تولیدکننده درباره چرایی افزایش شدید 
قیمت مرغ می گوید: مرغداران با توجه به اینکه بیش از 
شش ماه در زیان هستند، اقدام به کاهش جوجه ریزی 
که  است  ماه  از شش  بیش  مرغداران  کرده اند. 
کیلویی ۱۵ هزار تومان در تولید خود زیان می کنند 
و از طرفی نیز دولت اقدام به جمع آوری مرغ مازاد 
از بازار نکرد؛ از همین رو مرغداران اقدام به 
مرغداران  کرده اند.  جوجه ریزی  توقف 
در  تومان  میلیارد  هزار  از ۱۵  بیش 
زیان هستند؛ این در حالی است 
که دولت به مانند گوشت به رغم 
به  کشور  به  دام  مازاد  وجود 
مرغ  گوشت  واردات  دنبال 

گرم است.
واردات؛ باز هم آخرین 

راهکار دولت برای کاهش 
قیمت مرغ

روز پیش محمد  حدود ۱۰ 
آقامیری، معاون وزیر جهاد 
مجوز  صدور  از  کشاورزی، 
بهداشتی واردات ۵۰ هزار تن 
گوشت مرغ گرم برای تنظیم بازار 
خبر داد او واردات گوشت را ناگزیر 
توصیف کرد و افزود: گزارش ها گویای 
لزوم اتخاذ تدابیر لازم برای واردات گوشت 
برای ماه های پیش رو  ایران  بازار  به  مرغ گرم 
است. همچنین، کارگروه برنامه ریزی تولید گوشت 
مرغ کشور پیش بینی کرد با چهار مصوبه جدید درباره 
افزایش تولید مرغ، قیمت این محصول طی هفته های 

آینده دوباره کاهش می یابد.

ذره بین

نخستین وعده رئیس جدید سازمان امور مالیاتی
سیدمحمدهادی سبحانیان در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: به سازمان امور مالیاتی آمدم تا با استفاده از 
همه ظرفیت های کشور به ویژه نیروهای متخصص و متعهد سازمان، تحول در نظام مالیاتی را با جدیت بیشتری 

دنبال کنم. نظام مالیاتی شفاف، عادلانه، هوشمند و پشتیبان تولید، حق مسلم فعال اقتصادی ماست.

احیای دریاچه ارومیه و به تبع آن اتمام ابر طرح انتقال آب به این دریاچه یکی 
از مهم ترین مطالبات مردم در حوزه زیست محیطی کشور در حالی سال ها با وعده 
و وعید روی زمین مانده بود که دولت سیزدهم از همان روزهای اول کاری، 
تلاش برای تعیین تکلیف و به سرانجام رساندن آن را در اولویت کارهای خود 
قرار داد. در اسفندماه سال گذشته طرح بزرگ انتقال آب سد کانی سیب به دریاچه 
ارومیه با حضور رئیس جمهور افتتاح شد که در فاز نخست آن برنامه ریزی شده 
۳۰۰ میلیون مترمکعب آب به دریاچه منتقل شود و اگر وضعیت بارش ها بیش 
از نرمال باشد امکان افزایش رهاسازی آب تا ۶۰۰ میلیون مترمکعب نیز وجود 
دارد. »آرزو اشرفی زاده« - مدیرکل دفتر حفاظت و احیای تالاب های سازمان محیط 
زیست- در رابطه با آخرین شرایط دریاچه ارومیه اظهار کرد: تراز دریاچه ارومیه 
در24 فروردین ماه سال 1402 برابر 1270.30 متر است و این درحالی است که 
پایین ترین سطحی که در سال آبی گذشته در آبان ماه ثبت شده است، میزان 
1270.04 بوده است؛ بنابراین نسبت به آبان ماه سال گذشته 26 سانتی متر سطح 
آب دریاچه افزایش یافته است. این در حالی است که در 24 فروردین ماه سال 
گذشته تراز آب 1270.77 بوده و سطح آب نیز که اکنون 1251 کیلومتر مربع 
است، نسبت به سال آبی گذشته حدود 1300 کیلومتر مربع کاهش یافته است. 
خوشبختانه با بارش های اخیر صورت گرفته در حوضه دریاچه ارومیه میزان بارش 
از میانگین بلندمدت بیشتر شده و انتظار می رود با این بارش ها و تکمیل اقدامات 
سخت افزاری در سال جاری، شاهد تخصیص حقابه زیست محیطی دریاچه باشیم. 
در غیر این صورت در انتهای تابستان وضعیت دریاچه از شرایط سال قبل بدتر 
خواهد بود. موضوع اصلی که در بحث احیای دریاچه ارومیه در دستور کار است 
موضوعات مربوط به تکمیل حوزه های سخت افزاری است که از قبل هم برخی 
از این اقدامات در حال انجام بوده است، تکمیل طرح انتقال آب رودخانه زاب، 

تکمیل شبکه های فاضلاب و انتقال پساب تصفیه خانه ها به دریاچه ارومیه اکنون 
در دست اجراست. خوشبختانه فاز اول پروژه انتقال آب زاب به دریاچه به بهره داری 
رسید و بنا به اظهار وزارت محترم نیرو تصفیه خانه ها نیز اواخر بهار امسال 
بهره برداری خواهند شد. لازم به ذکر است که از زمان افتتاح کانال انتقال آب از 
زاب به دریاچه تاکنون حدود 55 تا 60 میلیون مترمکعب آب انتقال داده شده 
است. موضوع مهم دیگر در احیای دریاچه ارومیه آن است که در بخش کشاورزی، 
اصلاح الگوی کشت و بهره وری آب اقدامات مؤثری انجام شود تا نیاز محیط 
زیستی 3.4 میلیارد مترمکعبی آب دریاچه ارومیه تأمین شود. باید توجه داشت 
که مصرف کننده اصلی آب دریاچه ارومیه بخش کشاورزی است و با صرفه جویی 
و بالا بردن بهره وری در این بخش اتفاقات تاثیرگذاری رخ خواهد داد. در زمستان 
سال قبل انسداد دریچه های انهار کشاورزی به منظور جلوگیری از هدر رفت آب 
به صورت مشترک توسط سازمان و وزارت نیرو پایش شد و همکاری مناسبی در 
این خصوص و همچنین احیای تالاب های اقماری دریاچه به عنوان سایت هاب 
پشتیبان اکولوژیک دریاچه صورت گرفت. سازمان حفاظت محیط زیست و سایر 
نهادهای مسئول درحال رصد و پایش به منظور جلوگیری از برداشت آب انتقالی 
از کانال زاب به دریاچه ارومیه هستند اما واقعیت این است که احیای دریاچه 
ارومیه جز با همراهی مردم میسر نخواهد شد و همانطور که مردم انتظار نجات 
دریاچه را دارند، خودشان نیز باید به این امر اهتمام داشته باشند. جلوگیری از 
ساخت سدهای جدید در حوضه تا رسیدن به شرایط پایدار برای دریاچه و مدیریت 
صحیح منابع و مصارف آب حوضه ضروری است. اقداماتی که ستاد برای احیای 
دریاچه ارومیه پیگیری می کند، عمدتاً مربوط به بخش سخت افزاری است اما برای 
نجات دریاچه باید در صرفه جویی آب در بخش کشاورزی و اصلاح الگوی کشت 

و مدیریت صحیح منابع و مصارف آب حوضه اقدامات مؤثری را شاهد باشیم.

محیط زیست

وقتیکشاورزیحقآبهدریاچهرامیبلعد؛

کاهش ۴۳ سانتی متری تراز دریاچه ارومیه
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در شهر

»عضو شورای اسلامی شهر کرج« :

 پیشرفت پروژه متروی کرج 
رضایت بخش نیست

حمل  و  عمران  کمیسیون  -رئیس  رحیمی«  علیرضا 
و نقل شورای اسلامی شهر کرج- در حاشیه برگزاری 
جلسات فوق العاده کارگروه قطار شهری اظهار کرد: در 
دوره ششم شورا کمیته و کارگروه های تخصصی در 
جهت کمک و تسهیل کار شهرداری و پیشبرد اهداف 
پروژه های در حال اجرا تشکیل شد که مدیریت شهری 
باید به تصمیمات این کارگروه ها توجه کند تا پیشرفت 
مد نظر اتفاق بیفتد. در جهت پیشبرد سیاست های شورا 
در پروژه قطار شهری توجه ویژه مدیریت شهری ضروری 
است و رفع مشکلات مالی و قراردادی قطار شهری در 
جهت تسریع در اجرای این پروژه مهم که جزو اولویت 
های امسال است. پیشرفت پروژه از ایستگاه آیت الله 
قابل  را   )Q( سلطانی  شهید  ایستگاه  تا   )k( طالقانی 
قبول نیست و موانع اجرای پروژه باید هر چه سریعتر 
برطرف و مثل سال گذشته با سرعت و جدیت همراه با 
رعایت قانون، پروژه قطار شهری که نیاز امروز شهروندان 
است، پیش رود.تامین منابع مالی و خرید میلگردهای 
این قطعه از مسیر براساس مصوبه شورا و مهیا شدن 
پروژه است  این  اجرای  رام دوم قطار جزو ضروریات 
بنابراین مدیریت شهری کرج باید پیگیری جدی در این 
زمینه داشته باشد که پروژه در زمان مناسب در اختیار 
شهروندان عزیز قرار گیرد. در نهایت خواستار توجه ویژه 
شهردار و معاونت حمل و نقل ترافیک به موضوع قطار 

شهری کرج هستیم.

رئیس کل دادگستری استان البرز از صدور احکام 
۱۴ در پرونده روح الله عجمیان خبر داد. »حسین 
با جزییات رسیدگی  رابطه  فاضلی هریکندی« در 
مجدد به اتهام متهمان پرونده عجمیان اظهار کرد: 
دادگاه ۱۶ متهم پرونده شهادت شهید عجمیان در 
شعبه اول دادگاه انقلاب کرج برگزار و حکم صادر 
از  نفر  اعدام ۲  احکام  شد که دیوان عالی کشور 
متهمان به نام های محمد حسینی و محمدمهدی 
پرونده  بقیه متهمان  به  نسبت  و  تایید  را  کرمی 
را جهت رسیدگی و صدور حکم مجدد به همان 
شعبه اعاده کرد. جلسات دادگاه برای ۱۴ متهم با 
حضور متهمان و وکلای انتخابی آن ها برگزار شد و 
بعد از رسیدگی و اعطای مهلت برای ارسال لوایح 
تکمیلی از سوی وکلا، در نهایت حکم پرونده صادر 
و ابلاغ شد. براساس حکم دادگاه، برای ۱۱ متهم 
این پرونده حسب مورد ۱۰،۵،۳، و ۱۵ سال حبس 

صادر شده است. 

رئیس کل دادگستری استان البرز در ادامه خاطر 
نشان کرد: براساس حکم صادر حمید قره حسنلو 
به ۱۵سال حبس، رضا آریا، حسین محمدی، مهدی 
سال   ۱۰ به  کدام  هر  نیا  فرزام  آرین  و  محمدی 
امین  ساوجبلاغی،  اخلاقی  محمدامین  حبس، 
مهدی شکراللهی، فرزانه قره حسنلو هر کدام به ۵ 
سال حبس و شایان چارانی و امیرمحمد جعفری 
و علی معظمی گودرزی به ۳ سال حبس محکوم 
شدند. در رسیدگی مجدد به پرونده، عنوان اتهامی۳ 
نفر از متهمان به نام های بهراد علی کناری، جواد 
زرگران و رضا شاکر زواردهی از افساد فی الارض به 
اجتماع و تبانی به قصد ارتکاب جرم علیه امنیت 
کشور و فعالیت تبلیغی علیه نظام تغییر پیدا 
کرد. با توجه به اینکه بلافاصله پس از ابلاغ عفو 

مقام معظم رهبری تمام متهمان پرونده به صورت 
کتبی ابراز ندامت کرده و تعهد به عدم تکرار جرایم 
مشابه دادند، با توجه به نوع و عنوان اتهام، این 
۳ متهم مشمول عفو مقام معظم رهبری شده و 
قرار موقوفی تعقیب در مورد آن ها صادر و امروز 
آزاد شدند. در ضمن احکام صادره غیرقطعی بوده 
و ظرف مهلت قانونی قابل فرجام خواهی در دیوان 

عالی کشور است.
اعدام  احکام  نیز  پیشتر  گزارش،  این  اساس  بر 
براساس  کرمی  محمدمهدی  و  حسینی  محمد 
اجرای  و  صدور  بود.  شده  اجرا  دادگاه  حکم 
احکام اعدام سید محمد حسینی و محمدمهدی 
است،  بوده  الارض«  فی  »افساد  اتهام  به  کرمی 
اما نقش و دخالت موثر آن ها در شهادت سید 
روح الله عجمیان نیز محرز بوده است. بدین نحو 
علت  است  آمده  قانونی  پزشکی  گواهی  در  که 
تامه فوت، نارسایی حاد قلبی به دنبال خونریزی 

همزمان  تقریبا  برخورد  متعاقب  داخلی  شدید 
جسم برنده و نوک تیز )چاقو( به قفسه صدری 
و جسم سخت به پهلوی راست است. براساس 
محتویات پرونده، »سیدمحمد حسینی« به ایراد 
ضربات متعدد با چاقو به شکم شهید اقرار کرده 
حمل  تصاویر  و  فیلم  وجود  بر  علاوه  و  است 
چاقو از سوی ایشان، برخی از شهود و مطلعین 
و بسیاری از متهمان نیز از جمله »محمدمهدی 
شش  تا  )پنج  متعدد  ضربات  ایراد  به  کرمی« 
سیدمحمد  توسط  چاقو  با  شهید  به  ضربه( 
ذکر  با  را  آن  نحوه  و  داشتند  اذعان  حسینی 
فیلم ها  طبق  همچنین  کردند،  تشریح  جزئیات 
محمدمهدی  مکرر  اقاریر  و  موجود  تصاویر  و 
نیز  نامبرده  رسیدگی،  مختلف  مراحل  در  کرمی 
با  از جمله  در مقاطع مختلف ضربات متعددی 
جمله  از  مختلف  نقاط  به  کفش  و  لگد  سنگ، 

پهلوی شهید وارد کرده است.

»رئیس کل دادگستری استان« خبر داد:

صدور احکام ۱۴ نفر در پرونده شهید روح الله عجمیان

حقوق و قضا

توزیع ۲۳ تن مرغ و گوشت 

تنظیم بازاری در کرج

 ایسنا-رئیس اداره بازرسی، مدیریت عملکرد و 
از  فرمانداری ویژه شهرستان کرج  امور حقوقی 
توزیع ۲۳ تن مرغ و گوشت منجمد با قیمت 
»نوید  خبرداد.  شهرستان  این  در  بازار  تنظیم 
اسکندری« اظهار کرد: از مجموع این ۲۳ تن مرغ 
و گوشت منجمد ۲۰ تن مرغ منجمد بوده که بین 
مراکز دارای مجوز عرضه رسمی با قیمت تنظیم 
بازاری توزیع شده است. قیمت مرغ منجمد هر 
است.  اعلام شده  تومان  و ۵۰۰  هزار  کیلو ۴۳ 
بازرسان شهرستان کرج به صورت محسوس و 
میدانی در سطح شهرستان حضور مستمر دارند 
تا کمبود و مشکلی در تامین مایحتاج عمومی 
هندی  برنج  قیمت  باشد.  نداشته  وجود  شهروندان 
)هومالی(  تایلندی  برنج  و  تومان  هزار  کیلویی ۳۵ 

کیلویی ۲۵ هزار و ۵۰۰ تومان است.

سم پاشی بهاره درختان کرج در حال انجام است
سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج از اجرای طرح عملیات سم پاشی بهاره درختان به وسیله 
سموم گیاهی و با کمترین آسیب زیست محیطی خبر داد. »علیرضا عاقلی« اظهار کرد: عملیات سمپاشی درختان با هدف 

دفع آفات نباتی و مبارزه با بیماری های گیاهی و نیز جلوگیری از طغیان شَته ها هر ساله در چند نوبت انجام می شود.

نقل قول

البرز؛ میزبان جشنوار ملی 
مد و لباس اقوام

روی لینک های ناشناس 
پرداخت فطریه کلیک نکنید!

شناسایی هزار و ۳۰۰ نفر از 
بانوان فرهنگی فعال کشور 
  »شــهره صادقی« -دبیر کارگروه کوثر وزارت آموزش 
و پرورش- گفت: یک هــزار و ۳۰۰ نفر از بانوان فرهنگی 
فعال، تاثیرگذار و معتمد در قالب فعالیت کاری کارگروه 
کوثر زیرمجموعه قرارگاه عدالت تربیتی و نصیب آموزشی 
آموزش و پرورش در استان ها شناسایی شدند.  اعضای 
این کارگروه متشــکل از بانوان جهادی، فعال و ســرآمد 
شهرستان ها و مناطق استان ها با هدف شناسایی نظام 
مســایل بانوان در استان هاست. شناخت نظام مسایل 
دختــران دانش آموز و خواهران در اســتان ها با توجه به 
زیســت بوم هر استان، آسیب شناســی، تحلیل و ارایه 
راهکارهای اجرایی در حل مســایل فرهنگی، اجتماعی 
دختران و توجه به نقش خواهران در تصمیم سازی ها و 
ایفای نقش های اجتماعی از اهداف قرارگاه جهادی است. 
همچنین احیای نظام مسایل دختران و بانوان هر منطقه 
متناسب با زیست بوم و اقتضائات محلی، اولین و مهم 
ترین هدف این کارگروه است. عضوگیری این کارگروه بر 
مبنای اصل ولایت مداری، دغدغه مندی، تعهد، توانمندی، 

آشنایی با کار جهادی و معتبر بودن انجام می شود.

  »سعید جابری انصاری« -مدیرکل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی اســتان البرز- اظهار کرد: استان البرز خرداد 
ماه امسال میزبان جشنواره ملی مد و لباس اقوام و 
پوشاک عفیفانه است و یکی از بخش های جنبی این 
جشنواره به هنرمندان عکاس میهمان اختصاص دارد 
که با ذوق و قریحه هنری خود در ثبت و معرفی لباس 
سنتی اقوام ایرانی اقدام کنند.  بدون شک عکاسی از 
پوشش اقوام مختلف کشور به نوعی در جریان سازی 
هویت فرهنگی پوشــش اصیل ایرانی نقش آفرین 
خواهد بود. درخصوص سیاست گذاری های فرهنگی 
در برگزاری این جشنواره ملی، بخش های مختلفی 
برای این جشــنواره ملی پیش بینی دیده شــده که 
جشنواره عکس از جمله آنها است و آثار شاخصی که از 
دریچه قاب دوربین هنرمندان ثبت و ضبط می شود. 
عکس های برگزیده در کتاب مصور پوشش اقوام با نام 
خالق اثر منتشر می شود. هدف از چاپ کتاب جشنواره 
پوشش اقوام بازمعرفی الگوهای پوشاک اقوام ایرانی 

و لباس های بومی و محلی است.

  ســرهنگ »رســول جلیلیان« -رئیس پلیس فتای 
البرز- گفت: کلاهبرداران و مجرمان سایبری از هر فرصتی 
برای سوءاســتفاده از مردم بهره می برند که آگاه ســازی 
مردم عامل مهمی در ناکام گذاشــتن این افراد است. با 
نزدیک شدن به ایام عیدسعید فطر این نگرانی وجود دارد 
که افراد سودجو و فرصت طلب در بستر فضای مجازی 
بخواهند اقدام به کلاهبرداری یا سوءاستفاده از شهروندان 
در پوشش پرداخت فطریه، کفاره و... کنند. کاربران دقت 
داشــته باشــند هنگام پرداخت فطریه و کفاره به افراد 
ناشناس اعتماد نکنند و فطریه و کفاره خود را به نهادهای 
معتبر پرداخت کنند. در فضای مجازی ممکن است افراد 
سودجو با طراحی سایت های جعلی کاربران را به صفحات 
فیشینگ هدایت کرده و به بهانه پرداخت فطریه، کفاره و 
... اقدام به کپی کردن اطلاعات کارت بانکی و خالی کردن 
حساب آنان کنند، بنابراین لازم است که شهروندان حتما 
به آدرس های اینترنتی توجه کافی را داشــته باشند و از 
کلیک کردن بر روی لینک هایی که از منابع ناشناس به 

عنوان خیریه ارسال می کنند، پرهیز کنند.

لوگ د�ی محض اطلاع
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مارکز«  گارسیا  »گابریل  ابدی  خاموشی  از  سال  نه 
گذشت، چهره  سرشناسی که با رئالیسم جادویی خود 
آمریکای  بی رحمانه  حقایق  بیان  برای  داستان هایی 

لاتین خلق کرد.

مطرح  نویسنده  مارکز«  گارسیا  »گابریل  ایسنا- 
کلمبیایی ۹ سال پیش در یکی از روزهای نیمه ماه 
آوریل با زندگی وداع گفت. او ۱۲ سال پایانی عمرش 
را با بیماری سرطان مبارزه کرد. »مارکز« مدتی پیش 
از درگذشتش به دلیل کسالت روانه بیمارستان شد. 
عفونت  ذات الریه،  از  عمرش  پایانی  روزهای  در  او 
 ۱۷ در  سرانجام  و  می برد  رنج  بدن  آب  شدن  کم  و 
آوریل ۲۰۱۴ در بیمارستان مکزیکوسیتی جان سپرد. 
وضعیت بد سلامتی او طی سال های آخر زندگی اش، 
و  متأثر  را  جهان  روزنامه نگاری  و  ادبیات  جامعه 
مرگ او کتاب دوستان بی شماری را در سرتاسر دنیا 

اندوهگین کرد.
»مارکز« که از مشهورترین نویسندگان آمریکای لاتین 
به حساب می آمد، ششم مارس ۱۹۲۷ در آرکاتاکای 
کلمبیا متولد شد. مدت کوتاهی پس از تولد، پدر و 
مادرش به بارانکیلا نقل مکان کردند و »گابو« کوچک 
را به پدربزرگ و مادربزرگش سپردند. عقاید سیاسی 
پدربزرگش  تاثیر  تحت  بیشتر  مارکز  ایدئولوژیک  و 
بود، شکل گرفت. پدربزرگ  بازنشسته  که یک کلنل 
او در جنگ هزارروزه شرکت کرده بود و داستان هایی 
را از سختی های جنگ و شجاعت خود برای نوه اش 
تعریف می کرد. مارکز از این قصه ها به عنوان بن مایه 
آثار ادبی اش الهام گرفت. او در مصاحبه ای گفته که 
این  بزند،  از زمانی که توانسته حرف  از بدو تولد و 
داستان ها را به خاطر می سپرده و بازگو می کرده است. 
بر  زیادی  تأثیر  هم  مادربزرگ  رفتارهای سختگیرانه 

رمان »صد سال تنهایی« مارکز گذاشت.
»گابریل گارسیا مارکز« معروف به گابو، زمانی که در 
دانشگاه ملی کلمبیا رشته حقوق می خواند، به طور 
جدی وارد کار روزنامه نگاری شد. این نویسنده اولین 
»ال  روزنامه  در   ۱۹۴۷ سال  در  را  خود  داستانی  اثر 
ادبی همین نشریه  دبیر  اما  اسپکتادور« چاپ کرد، 
درباره داستان او نوشت: نسل جدید کلمبیایی ها دیگر 
در حوزه ادبیات خوب حرف جدیدی برای گفتن ندارد. 
برای  مارکز« هفت سال  گارسیا  »گابریل  آن پس  از 

نگارش اولین رمان کوتاه خود تحت تأثیر نویسندگانی 
چون »ویلیام فاکنر« و »ویرجینیا وولف« وقت صرف 
کرد. »طوفان برگ« سرانجام در سال ۱۹۵۵ به چاپ 
رسید و سپس شاهکار او »صد سال تنهایی« در سال 
۱۹۶۷ روانه بازار کتاب شد. »صد سال تنهایی« در واقع 
سفری به گذشته و حال کلمبیاست. کارتاخنا، جایی 
که گابو به عنوان روزنامه نگار در »ال یونیورسال« قلم 
می زد، مکان مناسبی برای شروع داستان بود. »مارکز« 
آن  در  نبود؛  لاتین  آمریکای  ادبی  نو  موج  آغازگر 
نویسندگان مطرح دیگری همچون »کارلوس  دوران 
فوئنتس«، »خولیو کورتاسار« و »ماریو بارگاس یوسا« 
هم قدرتمندانه پا به عرصه ادبی گذاشته بودند،   اما 
انتشار این کتاب که ترکیبی از داستان های تخیلی، 
تاریخچه کارتاخنا پشت نقاب روستایی خیالی به نام 
»ماکوندو« و روایت هفت نسل از یک خانواده بود، 
اغلب به عنوان پیشگام جریان ادبی »بوم« در دنیای 

انگلیسی زبان محسوب می شود.

»مارکز« در طول عمرش به نوشتن ادامه داد و آثاری را 
چون »پاییز پدرسالار« )۱۹۷۵( و »عشق سال های وبا« 
)۱۹۸۵( که از معروف ترین رمان هایش هستند، خلق 
کرد. این نویسنده کلمبیایی شانس این را داشت که در 
زمان حیاتش به موفقیت مالی برسد و مورد تحسین 
از  خیلی  برای  که  اتفاقی  گیرد؛  قرار  ادبی  منتقدان 
همتایان او رخ نمی دهد. »مارکز« را پس از »میگوئل 
سروانتس« نویسنده قرن هفدهمی »دون کیشوت«، 
محبوب ترین نویسنده اسپانیولی زبان می دانند. علاوه 
ادبی  سبک  خلق  برای  مارکز  ادبی،  محبوبیت  بر 
خود  برای  بسیاری  اعتبار  هم  جادویی«  »رئالیسم 
خرید. رئالیسم جادویی دربردارنده المان های فانتزی 
و جادویی در بستر زندگی روزمره است. با این حال 
این ها تنها افتخارات ادبی مارکز نیستند. او در هشتم 
یعنی  جهان،  ادبی  جایزه  مهمترین   ۱۹۸۲ دسامبر 
ادبیات  نوبل  سوئد  آکادمی  آورد.  دست  به  را  نوبل 
المان های  که  کوتاهی  داستان های  و  رمان ها  برای 

واقعی و فانتزی آن ها در دنیایی از تخیلات با هم 
آمیخته اند و زندگی و بحران های یک قاره را منعکس 
می کنند او را شایسته دریافت مهم ترین جایزه دنیای 
چهارمین  و  کلمبیایی  اولین  او  شناخت.  ادبیات 
نویسنده اهل آمریکای لاتین بود که به این افتخار 
دست یافت. مارکز در سخنرانی نوبل خود که »تنهایی 
آمریکای لاتین« نام داشت به مسائلی چون استعمار 
اروپایی ها و تزلزل سیستم ارباب و رعیتی در آمریکای 
تأثیر  تحت  به شدت  که  ویژه کشورهایی  به  لاتین 

سیاست های خارجی هستند، پرداخت.
از  هم  نویسنده  این  روانی  بیماری  داستان 
برادر  بود.  او  زندگی  بخش های  پرحاشیه ترین 
دانشجویان  برای  که  سخنرانی   طی  »خایمه«  او 
کارتاخنای کلمبیا داشت، اعلام کرد »گابو« از بیماری 
اختلال مشاعر رنج می برد و از سال ۱۹۹۹ به سرطان 
اختلال  که  گفت  او  است.  شده  مبتلا  لنفاوی  غدد 
مشاعر در خانواده آن ها موروثی است. »خایمه« در 
)در   »Dementia« واژه   از  برادرش  بیماری  توضیح 
فرهنگ لغت: جنون، زوال عقل، از دست دادن مشاعر( 
می کنم؛  گریه  او  برای  گاهی  گفت:  و  کرد  استفاده 
چون احساس می کنم دارم او را از دست می دهم. او 
همچنین گفت که خالق »صد سال تنهایی« دیگر قلم 
به دست نمی گیرد و پس از چاپ آخرین کتابش در 

سال ۲۰۰۴ دیگر اثری را به نگارش درنیاورده است.
پیش تر نیز »پلینی مندوزا آپولیوس« دوست نزدیک 
»مارکز« در مصاحبه ای با یک روزنامه  شیلیایی اعلام 
کرده بود پس از پنج سال موفق به مکالمه با »مارکز« 
شده؛ چرا که او قادر به تشخیص صدای دوستانش از 

پشت تلفن نیست.
به  »گابو«  رسید  خبر  جنجال ها،  این  همه  از  پس 
ادراری در یکی  ابتلا به عفونت ریه و مجاری  علت 
از بیمارستان های مکزیکوسیتی بستری شده است. 
او پس از ۹ روز سرانجام از بیمارستان مرخص شد 
اما پزشکان معتقد بودند به سبب سن بالا هنوز از 
لحاط بدنی ضعیف است. اما هفدهم آوریل )برابر ۲۸ 
فروردین  ۱۳۹۳( با تایید خبر درگذشت »گارسیا مارکز« 
انتشارات  در  او  ویراستار  پرا«  »کریستوبل  سوی  از 
»رندم هاوس«، بر شایعه ها و حواشی زندگی ۸۷ ساله  
گابو نقطه  پایان گذاشته شد و جهان ادبیات یکی از 

نوابغش را از دست داد.

برای»گابریل گارسیا مارکز« و رئالیسم جادویی؛

۹ ســـال بدون یک نابغه

دبود �ی

»پوست شیر« این هفته تمام می شود
مجموعه »پوست شیر« چهارشنبه ساعت هشت شب پس از گذشت هفت ماه به پایان می رسد. قسمت اول »پوست شیر« اول 
مهر ۱۴۰۱ منتشر شده بود و اکنون قسمت هشتم از فصل پایانی این مجموعه معمایی ـ جنایی منتشر می شود.آخرین قسمت 
سریال »پوست شیر« همزمان با پخش از این پلتفرم با حضور عوامل این سریال در چند سالن سینما به نمایش درخواهد آمد.

اتحادیه هایی که نماینده هزاران نویسنده تلویزیون و سینما هستند اعلام کردند به مدیرانشان این حق را 
می دهند که پس از پایان قرارداد نویسندگان با استودیوهای بزرگ هالیوود در اول ماه مه، دست به اعتصاب 
بزنند. این اتحادیه ها که شاخه های شرقی و غربی انجمن نویسندگان آمریکا هستند اعلام کردند که بیش از 
۹۰۰۰ نویسنده با ۹۸ درصد آرا مجوز اعتصاب را تأیید کرده اند. رهبران انجمن نویسندگان آمریکا گفته اند که 
این یک لحظه »وجودی« برای نویسندگان است و ادعا کردند که در دهه گذشته علیرغم انفجار سریال های 
تلویزیونی، حق و حقوق آنها به تناسب افزایش نیافته و بقای نویسندگی به عنوان یک حرفه در معرض خطر 
است. در حالی که دو هفته تا پایان قرارداد نویسندگان با استودیوهای بزرگ هالیوودی باقی مانده است، 
هیچ نشانه ای از پیشرفت در مذاکرات وجود نداشته و کمیته مذاکره نویسندگان اعلام کرده که استودیوها 
در ارائه پاسخ های معنادار در مورد مسائل اصلی اقتصادی شکست خورده اند و تنها امتیازات کوچکی را 
در چند زمینه ارائه کرده اند و به طور خلاصه، استودیوها هیچ اقدامی مبنی بر اینکه قصد دارند مشکلاتی را 
که اعضای ما تصمیم دارند در این مذاکره برطرف کنند، نداشته اند. اتحاد تهیه کنندگان فیلم و تلویزیون که 
از طرف کمپانی های هالیوودی در این زمینه چانه زنی می کند، در بیانیه ای اعلام کرد که مجوز اعتصاب 
نویسندگان نباید تعجب آور باشد و در ادامه نوشتند: »رای مجوز اعتصاب همیشه بخشی از برنامه انجمن 
نویسندگان بوده است که قبل از تبادل پیشنهادات طرفین اعلام شده است. هدف ما رسیدن به یک توافق 
عادلانه و معقول است. توافق تنها در صورتی امکان پذیر است که صنف متعهد باشد که تمرکز خود را به 
چانه زنی جدی از طریق درگیر شدن در بحث های کامل درباره مسائل با شرکت ها و پیگیری راه حل های 
منطقی معطوف کند«. در هفته های اخیر، مدیران هالیوود با انباشت فیلم نامه ها و همچنین با آماده شدن 
برای تولید مجموعه ای ریالیتی شو که نیازی به فیلمنامه نویس ندارند، خود را برای اعتصاب نویسندگان 
آماده کرده اند. »دیوید زاسلاو« مدیر اجرایی برادران وارنر دیسکاوری، که مالک استودیوهای فیلم و تلویزیون 
برادران وارنر و همچنین سامانه نمایش آنلاین »HBO« است، هفته گذشته در یک رویداد رسانه ای خبری 
گفت که امیدوار است توافقی حاصل شود و اعتصاب یک چالش برای کل صنعت خواهد بود با این حال و 
در صورت اعتصاب نویسندگان، خودمان را آماده کرده ایم و محتوای زیادی داشته ایم که تولید شده است«.

ــتانه تعطیلی! هالیوود در آس
جنگ جهانی سوم که اکران خود را از روز شنبه آغاز کرده بود، موفق شد طی ۳ روز نخست نمایش 
خود، ۸۶۰۰ مخاطب داشته باشد. این تعداد مخاطب، با نمایش فیلم در ۳۲۴ سانس تعریف شد 
تا گیشه فیلم به رقم ۵۰۰ میلیون تومان برسد. این میزان استقبال در شرایطی برای جنگ جهانی 
سوم مطلوب به نظر می رسد که افتتاحیه فیلم در روزهای ابتدایی هفته که عموما جزو خلوت ترین 
روزهای سینمایی است، محقق شد و ثانیا، تبلیغات چندانی برای فیلم منظور نشد و بسیاری از 
دوستداران این گونه، اطلاع چندانی از اکران فیلم نداشتند. ضمن اینکه اکران شهرستان این فیلم 
نیز هنوز آغاز نشده و این آمار، تنها مختص به سینماهای پایتخت است. البته باید به این مورد نیز 
اشاره کرد که طی ۲ روز ابتدایی اکران این فیلم، کمتر از ۲۰ سینمای تهران اقدام به نمایش فیلم 
کردند که این تعداد برای روز سوم، به ۲۱ سینما افزایش پیدا کرد. با این مختصات، افتتاحیه ای که 
برای جنگ جهانی سوم رقم خورد، قابل قبول است و طبیعتا در ادامه، با توجه به تعدد سینماهای 
نمایش دهنده و البته آگاهی بیشتر دوستداران این فیلم از نمایش آن، قطعا بر میزان استقبال 
افزوده خواهد شد. با همین سروشکل، جنگ جهانی سوم موفق شد تا طی ۳ روز ابتدایی هفته، 
به دومین فیلم پراقبال سینماها تبدیل شود و پس از فسیل، آمار بیشترین میزان استقبال و 
داغ ترین گیشه را به خود اختصاص دهد. جنگ جهانی سوم تاکنون در جشنواره های ونیز، توکیو، 
لس آنجلس، استکهلم، فلورانس، بلگراد، لوکزامبورگ و فرایبورگ، موفق به افتخارآفرینی شده است. 
داستان این فیلم درمورد کارگر روزمزد میانسالی به نام شکیب است که همسر و پسرش را سال ها 
پیش در یک زلزله از دست داده و تاکنون با این امر کنار نیامده است. او طی چند سال گذشته، با 
یک زن ناشنوای جوان به نام لادن رابطه برقرار کرده  است. محل ساخت وسازی که او امروز در آن 
کار می کند، معلوم می شود که صحنه فیلمی درباره جنایات آدولف هیتلر در طول جنگ جهانی 
دوم است. شکیب به دلیل شباهتش به هیتلر، به عنوان جایگزین بازیگر قبلی انتخاب می شود و 
خانه بزرگی به او داده می شود و لادن با متوجه شدن این موضوع، از او برای حل مشکلی کمک 

می خواهد. در این فیلم محسن تنابنده، مهسا حجازی و ندا جبرائیلی به ایفای نقش پرداخته اند.

شــروع نیم میلیاردی سومین جنگ جهانی
سی�ن و تئا�ت گیشه
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داستان جلد

»وزارت ورزش وجوانان« و »سازمان خصوصی سازی« 
پاسخ دهند:

مشکل مالکیتی پرسپولیس و 
استقلال حل شد؟ چگونه!؟

در حالی که تنها چند روز تا پایان مهلت بارگذاری مدارک 
تیم های آسیایی در سامانه کنفدراسیون فوتبال آسیا 
برای دریافت مجوز حرفه ای باقی مانده، وزارت ورزش در 
آخرین ساعات دوشنبه شب ادعا کرد که مشکل مالکیتی 
پرسپولیس و استقلال حل شده است. روابط عمومی 
وزارت ورزش و جوانان در این خصوص گفت: در پی 
فرهنگی  شرکت های  واگذاری  هیات  جلسه  برگزاری 
ورزشی استقلال و پرسپولیس، با راهکاری که توسط 
خصوصی سازی  سازمان  و  جوانان  و  ورزش  وزارت 
باشگاه  دو  مشترک  مالکیت  موضوع  شد،  اندیشیده 
استقلال و پرسپولیس به نحوی تا برگزاری جلسه مزایده 

برای واگذاری سهام مدیریتی حل شد.

اما  موضوع  این  وجود  با  هوادار«؛  »دنیای  گزارش  به 
همچنان ابهامات و سؤالات گذشته پابرجاست. اینکه 
»مشکل به نحوی حل شده« یعنی »دقیقاً به چه نحوی 
حل شده است«؟ دی ماه سال 1400 و پس از حذف 
استقلال و پرسپولیس از آسیا نیز چنین موردی مطرح 
و گفته شد که مالکیت دو باشگاه به دو وزارتخانه دیگر 
واگذار شده است، اتفاقی که کاملاً صوری و ظاهری 
بوده و اکنون مشخص شده که چنین مشکلی حداقل تا 
دوشنبه شب پابرجا بوده است. سازمان خصوصی سازی که 
مدت هاست بر عملکرد دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
نظارت دارد اولین جایی است که باید به این پرسش 
مهم پاسخ دهد که چرا تاکنون درباره مالکیت دو باشگاه 
سکوت کرده و برای رفع آن تلاش نکرده است. سازمانی 
حساب  از  فتح الله زاده  میلیاردی   5 برداشت  روی  که 
استقلال به درستی تا این حد حساس بود چرا درباره 
مشکل بزرگتری که مانع حضور دو باشگاه در آسیا می شد 
سازمان  رئیس  چرا  نداد؟  به خرج  چنین حساسیتی 
خصوصی سازی تاکنون درباره این موضوع مهم سکوت 
کرده و حرفی نزده است؟ چرا وزارت ورزش و جوانان که 
در این زمینه مسئولیت دارد کار را به لحظه آخر کشاند و 

زودتر اقدامی انجام نداد؟

ماجرا زمانی جالب می شود که پس از اعلام رفع مشکل 
سرخابی ها، صحبت هایی مبنی بر بی فایده بودن این کار 
در چنین مقطعی مطرح و عنوان شد که »بند دوم از ماده 
سوم قوانین صدور مجوز حرفه ای کنفدراسیون فوتبال 
آسیا به صراحت اعلام می کند که این مشکل باید 3 ماه 
قبل برطرف می شد«. حالا این پرسش مطرح می شود 
که آیا اقدام وزارت ورزش، نوشدارو پس از مرگ سهراب 
بوده است؟ وزارت ورزش و سازمان خصوصی سازی به 
چه نحوی مشکل را حل کرده اند؟ اکنون مالکیت دو 
باشگاه در اختیار کدام نهاد، سازمان یا وزارتخانه است؟ 
همه اینها پرسش هایی است که وزارت ورزش و سازمان 
خصوصی سازی باید به آنها پاسخ دهند تا ابهامات برطرف 

شود و شفاف سازی صورت گیرد.

همچنین دوشنبه شب حسین قربان زاده، رئیس سازمان 
خصوصی سازی در صفحه شخصی خود در اینستاگرام 
اعلام کرد که: »امروز در هیات واگذاری مصوب شد: 
مزایده دوم بلوک ۵۱ درصدی باشگاه های استقلال و 

پرسپولیس با شرایط آسان تر از مزایده اول.«

رقابت های  بیست وششم  هفته  چارچوب  در 
لیگ برتر، دو تیمِ »پیکان« و »صنعت نفت آبادان« 
در ورزشگاه انقلاب کرج به مصاف یکدیگر رفتند که 
این دیدارِ پرحاشیه، در نهایت با نتیجه صفر-صفر 
به تساوی رسید. اما »عنایت قوچ کانلو« -نماینده 
رقابت های  برگزاری  در  البرز  استان  فوتبال  هیات 
»دنیای  با  اختصاصی  گفت و گویی  در  لیگ برتر- 
هوادار« درخصوص اتفاقات پیش آمده در این بازی 

توضیحاتی ارائه داد.

پایان هفته بیست و  استقلال تهران در حالی در 
نماینده هیات فوتبال البرز در ابتدای صحبت های 
خود خاطر نشان کرد: همانندِ تمام بازی های لیگ، 
از این دیدار نیز روز قبل  جلسه هماهنگی پیش 
و  اجرایی-انتظامی  عوامل  حضور  با  مسابقه  از 
مسئولین تیم ها در ساختمان هیات فوتبال استان 
شد،  مشخص  آبادانی  هوادارانِ  جایگاه  و  برگزار 
ضلع شمالی  پیکان،  میزبانی  به  باتوجه  همچنین 
صنعت نفت  هواداران  اختیار  در  انقلاب  ورزشگاه 

قرار گرفت.
قوچ کانلو در ادامه افزود: پس از جانمایی آبادانی ها 
در سکوهای مشخص شده، ۲ ساعت پیش از آغاز 
مواجه  صنعت نفت  هواداران  اعتراض  با  بازی، 
آرام کردن جو و موافقیت مدیران  از  شدیم، پس 
ضلع  به  حاضر  هواداران  یگان ویژه،  و  تیم ها 

شمال شرقی ورزشگاه منتقل شدند، اما پس از ورود 
تیم ها به زمین و در حینِ گرم کردنِ بازیکنان، در 
پشت  به سمتِ  آبادانی  هواداران  ثانیه  از  کسری 
تیم  ِ  تشویقِ  به  شروع  و  دویدند  پیکان  نیمکت 
اعتراض  موجبِ  موضوع  این  که  کردند  شهرشان 
عوامل  ورود  با  گرفت.  قرار  پیکانی ها  گسترده 
نفت،  صنعت  هواداران  فحاشی  تکرار  و  انتظامی 
تنش  روی سکوها شدت گرفت، اما با ورود به موقع 
نیروهای یگان ویژه، هواداران صنعت نفت به پشتِ 

نیمکت شان منتقل شدند.
با  هم  برخوردی  اگر  بی تردید  کرد:  تصریح  وی 
از  بیرون  در  انجام شده  صنعت نفت  هواداران 
محیط استادیوم بوده و طبق گفته فرمانده یگان 
ویژه، هواداران این تیم در خارج از استادیوم، با 
فحاشی های مکرر مخلِ برگزاری بازی شده بودند، 

مورد  نیز  انتظامی  عوامل  از  تن  چند  متاسفانه 
از گاز اشک آور هم  قرار گرفتند که گویا  توهین 
در این بین مورد استفاده قرار گرفته است. هرچند 
پس از این اتفاق دو نفر از هواداران صنعت نفت 
به صورت سرپایی درمان شدند و یک نفر هم پس 
قرار  مداوا  مورد  آمبولانس،  کابین  در  حضور  از 

گفت. 
نماینده هیات فوتبال البرز در برگزاری رقابت های 
اظهار داشت:  پایان صحبت های خود  در  لیگ برتر 
بسته  مدار  دوربین های  با  بازی  اتفاقات  تمامی 
گزارش  همچنین  شده،  ضبط  و  ثبت  ورزشگاه 
نماینده سازمان لیگ نیز موجود است و به زودی 
مراجع ذی  صلاح اعمال نظر خواهند کرد، اما هیات 
بهتر  هرچه  برای  را  لازم  همکاری  نهایت  فوتبال 

برگزاری مسابقات انجام داده است.

»نماینده هیات فوتبال استان البرز« در گفت وگو با »دنیای هوادار«:

هیأت فوتبال همکاری لازم را برای برگزاری 
بازی پیکان-صنعت نفت انجام داد

شروع فوق العاده لوکادیا در چین سوژه تمرین پرسپولیس!
باشگاه پرسپولیس پس از پیوستن لوکادیا به تیم چینی موضع خود را خیلی واضح بیان کرد و در بیانیه ای اذعان 
داشت که نمی گذارد لوکادیا برای تیم چینی بازی کند و ITC او صادر نمی شود. طبل توخالی مسئولان پرسپولیس 

خیلی زود پاره شد و لوکادیا موفق شد در اولین بازی با پیراهن کانگژو چین گلزنی کند.

دبیر تحریریه 

مایک تایسون و روی جونز، قهرمانان سابق بوکس 
داشته  دیگری  مبارزه  به زودی  است  جهان، ممکن 
باشند. تایسون در این مورد به سایت TMZ گفت: 
بار  دارم  دوست  دارم  الان  که  شرایطی  اساس  »بر 
رقابت کنم و مبارزه داشته  رینگ بوکس  در  دیگر 
دادند.  نشان  تمایل  مبارزه  این  به  خیلی ها  باشم. 
پس چرا خودم دوست نداشته باشم؟« ۲۸ نوامبر 
۲۰۲۰، یک مبارزه بوکس تحت قوانین خاص بین 
با تساوی به پایان رسید.  تایسون و جونز جونیور 
آن مبارزه به مدت هشت راند ادامه داشت. آن زمان 
هر دو بوکسور تاکید کردند که مبارزه دوم نیز برگزار 
آن  در  اعلام خواهد شد.  به زودی  زمانش  که  شود 
کوبی  اسم  با  دستکش هایی  با  جونز  روی  مبارزه 
برایانت بسکتبالیست فقید ظاهر شد. تایسون ۵۶ 
پیروزی کسب   ۵۰ بوکس  حرفه ای  رینگ  در  ساله 

او  رسید.  پایان  به  ناک اوت  با  مبارزه  که ۴۴  کرد 
شد.  شکست  شش  متحمل  تنها  مجموع  در 
تایسون قهرمان بلامنازع سنگین وزن جهان بود و 
انجمن جهانی  بوکس،  کمربندهای شورای جهانی 
بوکس و فدراسیون جهانی بوکس را کسب کرد. روی 
جونز ۵۴ساله آمریکایی است و تابعیت روسیه دارد. 
 ۱۰ و  ناک اوت(  با  برد   ۴۷( برد   ۶۶ با  بوکسور  این 
داشت.  بوکس  دنیای  در  درخشانی  عملکرد  باخت 
کوین ایول، روزنامه نگار ورزشی، در توییتی نوشت: 
جایزه مایک تایسون بوکسور آمریکایی در دوئل با 
روی جونز جونیور به ۱۰ میلیون دلار خواهد رسید. 
به نوشته او، جونز حدود سه میلیون دلار دریافت 
خواهد کرد. همچنین قرار است یک مبارزه نیز بین 
تایسون و اواندر هالیفیلد برگزار شود که زمان این 
دیدار مشخص نیست. تایسون و هالیفیلد تاکنون 

هالیفیلد  کرده اند.  ملاقات  با هم  رینگ  در  بار  دو 
در اولین مبارزه ۹ نوامبر ۱۹۹۶ با ناک اوت فنی در 
راند یازدهم پیروز شد. بازی برگشت ۲۶ ژوئن ۱۹۹۷ 
دور  در  تایسون  اقدام عجیب  از  و پس  برگزار شد 
سوم با گازگرفتن گوش حریف، با پیروزی هالیفیلد 
با کسب کمربند قهرمانی  تایسون  پایان رسید.  به 
زمانی که ۲۰ سال و ۱۴۴ روز سن داشت، جوان ترین 
قهرمان سنگین وزن جهان و قهرمان بلامنازع جهان 
شد. علاوه بر این، تایسون تنها بوکسور تاریخ است 
که توانسته شش بار متوالی از عنوان قهرمان جهان 
تاریخ  سنگین وزن  تنها  هم  هالیفیلد  کند.  دفاع 
است که کمربندهای قهرمانی هر چهار نسخه معتبر 
شورای جهانی بوکس )WBC(، انجمن جهانی بوکس 
)WBA(، فدراسیون جهانی بوکس )IBF( و فدراسیون 

جهانی بوکس )WBF( را به دست آورده است.

درحاشیه

می شود بوکس  رینگ  وارد  دوباره  تایسون 

نماینده هیات فوتبال البرز در برگزاری رقابت های لیگ برتراظهار داشت: تمامی اتفاقات بازی با 
نیز  لیگ  سازمان  نماینده  گزارش  همچنین  شده،  ضبط  و  ثبت  ورزشگاه  بسته  مدار  دوربین های 
موجود است و به زودی مراجع ذی  صلاح اعمال نظر خواهند کرد، اما هیات فوتبال نهایت همکاری 

لازم را برای هرچه بهتر برگزاری مسابقات انجام داده است.
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به کامبک مقابل رئال مادرید امید داریم
کپا آریزابالاگا، گفت: امید داریم. سال گذشته در برنابئو 3-0 جلو بودیم و رویای صعود برای ما زنده شد. در 
نهایت صعود نکردیم اما نشان دادیم چه قابلیتی داریم. این در حالی بود که پس از دور رفت، همه چیز 

تمام شده به نظر می رسید. باید گام به گام پیش برویم. الان فکر نمی کنیم که قرار است 4-0 برنده شویم.

گلزنی دیوگو ژوتا برای 
لیورپول پس از یک سال

  تیــم لیورپــول در هفتــه 3۱ لیگ برتر 
انگلیس مهمان لیدزیونایتد بود و با نتیجه 
۶-۱ پیروز شد. دیوگو ژوتا در این دیدار بریس 
کرد و یک پاس گل نیز ارســال نمود. این در 
حالی است که این مهاجم پرتغالی در طول 
یک ســال اخیر مصدومیت ها و روند رو به 
افت شدیدی را تجربه کرده بود و آخرین گل 
او با پیراهــن لیورپول در آوریل ۲۰۲۲ یعنی 
دقیقاً یک ســال پیش به ثمر رســیده بود. 
حال او پس از یک سال بدون گل با پیراهن 
لیورپــول، بالاخره برای این تیم گلزنی کرد و 

به جای یک گل، دو گل زد.

اوسیمن بایرن مونیخ را به 
لیگ برتر ترجیح می دهد

 اوسیمن پس از پرس و جو از اطرافیان 
او، اگرچه ایــن بازیکن ایده بازی در لیگ 
برتر را دوســت دارد اما به دلایل ورزشی و 
خصوصی، آماده اســت تا به بایرن مونیخ 
بپیوندد. اوسیمن علاقه دارد به بوندسلیگا 
بازگــردد تــا پــس از گذراندن یــک دوره 
ناموفق در وولفســبورگ در بین سال های 
۲۰۱7 تا ۲۰۱9، خودش را در آنجا ثابت کند. 
در کنار این موارد، استفانی شریک زندگی 
او به عنوان یک آلمانی-کامرونی در شــهر 
وولفســبورگ به دنیا آمده و در آنجا بزرگ 
شده است و به همین خاطر، علاقه زیادی 

دارد به آلمان بازگردد. 

عمل جراحی لیساندرو 
مارتینز با موفقیت انجام شد

  مدافع منچســتریونایتد تا شــروع پیش 
فصل امکان همراهی تیمش را نخواهد داشت. 
لیســاندرو مارتینز، مدافع منچســتریونایتد 
آرژانتینــی در مســابقه برابر ســویا به دلیل 
شکستگی استخوان کف پا، ادامه فصل ۲3-

۲۰۲۲ را از دســت داد. لیساندرو مارتینز که در 
بازی با ســویا با کمک هم وطنان ملی پوش 
خود از زمین مسابقه بیرون رفت، تحت عمل 
جراحــی قرار گرفت. این مدافع ۲۵ ســاله که 
در این فصل ۴۵ مرتبه برای شــیاطین سرخ 
به میدان رفته، در اینســتاگرام خود عکسی از 
عمل جراحی اش منتشــر کــرده و گفته روی 

ریکاوری اش تمرکز کرده است.

خرافنبرخ در همه زمینه ها از 
بلینگام بهتر است

 جود بلینگام هم در دورتموند و هم در تیم ملی 

انگلیس به جایگاه بالایی رسیده و علاوه بر این که 
یکی از بهترین هافبک های جهان به حساب می 
آیــد، احتمالا می تواند یکــی از گران قیمت ترین 
نقل و انتقالات فوتبال را هم با جدایی از دورتموند 
رقم بزند. با این حال بنا به باور رافائل فن در فارت، 
رایان خرافنبرخ هموطن او در بایرن مونیخ که هم 
ســن و سال خود بلینگام است، بازیکن بهتری به 
حســاب می آید. بازیکنان جوان نباید در انتقال به 
تیم های بزرگ عجله کنند. در تیم های بزرگ واقعا 
باید خودی نشان دهید و این امکان در آنجا گاهی 
اوقات چنین موقعیتی برای جوانان پیش نمی آید.

صلاح و رکورد بیشترین گل با 
پای چپ در تاریخ لیگ برتر

  هیچ بازیکن چپ پایی در تاریخ لیگ برتر، 
به اندازه وینگر مصــری قرمزها گلزنی نکرده 
اســت. محمد صــلاح با به ثمر رســاندن گل 
دوم لیورپول در جریــان بازی با لیدزیونایتد، 
موفق شد برای صد و ششمین بار با پای چپ 
دروازه حریفان لیــگ برتری را باز کند. صلاح 
حالا بالاتر از رابی فاولر، رابین فن پرسی، رایان 
گیگز و ریاض محرز در این زمینه پیشتاز است. 
گفتنی است که بازی لیدز - لیورپول در زمان 
نگارش این مطلب به پایان خود در نیمه اول 
رسیده است و صلاح همچنان برای بهبود این 

رکوردش فرصت خواهد داشت.

رقابت منچسترسیتی و رئال 
مادرید در جذب دیویس

 رئال مادرید و منچسترســیتی، اصلی ترین 
مشتریان آلفونسو دیویس، ستاره ۲۲ ساله بایرن 
مونیخ به حساب می روند و برای جذب این مدافع 
در تابستان با یکدیگر رقابت خواهند کرد. هر دو 
تیم، جذب یک مدافع کناری ایده آل را در دستور 
کار خود قــرار داده اند و دیویس گزینه محبوب 
آن ها برای فصل آینده به حساب می رود. ارزش 
تقریبی دیویس در ترانسفرمارکت 7۰ میلیون یورو 
برآورد شده است؛ اما اگر مدیران بایرن راضی به 
فروش دیویس شوند، قطعاً با مبلغ بالاتری او 
را خواهند فروخت. قرارداد آلفونســو دیویس تا 

تابستان ۲۰۲۵ با بایرن مونیخ اعتبار دارد.

بازگشت لوئیس دیاز به 
میادین پس از 6 ماه

 لوئیــس دیــاز، وینگر ۲۶ ســاله کلمبیایی 
لیورپول پس از شــش مــاه دوری از میادین 
بالاخــره در یک بازی بــرای قرمزها به میادین 
رفــت. لیورپول در هفته 3۱ لیگ برتر انگلیس 
مهمان لیدزیونایتد بــود و با نتیجه ۶-۱ پیروز 
شد. در این دیدار لوئیس دیاز پس از شش ماه 
در یــک بازی به میدان رفت. او در دقیقه 8۱ به 
جای کودی خاکپو وارد میدان شد و توانست ۱۰ 
پاس با دقت ۱۰۰ درصد و یک پاس کلیدی ثبت 
کند. آخرین باری که لوئیس دیاز برای لیورپول 
به میدان رفته بود، شش ماه پیش و شکست 

مقابل آرسنال در هفته ۱۰ لیگ برتر بود.

کاسمیرو - اریکسن - فرناندز، 
بهترین مثلث خط میانی

  آمارها نشــان می دهد زمانی که کاســمیرو، 
کریستین اریکسن و برونو فرناندز کنار هم باشند، 
منچستریونایتد شکست ناپذیر می شود.  حضور 
این ســه هافبک درون زمین، نقــش پررنگی در 
پیروزی ۲-۰ منچســتریونایتد در خانه ناتینگهام 
فارســت ایفا کرد. داده های آماری نشان می دهد 
در ۱7 مسابقه ای که این سه هافبک کار را در کنار 
یکدیگر در خط میانی شیاطین سرخ آغاز کرده اند، 
سهم یونایتد ۱۵ برد بوده و ۲ بازی دیگر با تساوی به 
پایان رسیده است؛ به عبارت دیگر منچستریونایتد 
در این حالت هرگز شکست نخورده و نرخ پیروزی 

88 درصدی را به ثبت رسانده است.

مجید سعیدی
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ستاره خط هافبک استقلال 
با آمپول در دربی

 آرش رضاوند که در مســابقه اســتقلال 
مقابل ذوب آهن دچار آسیب دیدگی شدید 
از ناحیه مچ پا شد، با وجود تورم و دردی که 
داشت در دو بازی گذشته نیز برای تیمش 
بــه میدان رفته اســت. هافبــک باتجربه 
استقلالی ها در بازی گذشته تیمش مقابل 
هوادار هــم با همین درد به میدان رفت و 
یک گل زد و روی دو گل دیگر نیز تاثیرگذار 
بود تا یکی از بهترین نفرات تیمش باشد. 
با این حال تلاش کادر پزشــکی استقلال 
برای رساندن رضاوند به دربی ادامه خواهد 
داشــت. او امیدوار است درد پایش کاهش 
پیدا کند اما اگر این اتفاق هم رخ ندهد مثل بازی 
قبل با مُسکن و چسب به میدان خواهد رفت.

افشاگری علیرضا جهانبخش 
از جدایی لوکادیا 

  علیرضــا جهانبخــش دربــاره حضور 
لوکادیا در ایران گفت: لوکادیا موقعی که 
داشــت به ایران می رفت با من مشورت 
کرد و برای من عجیب بود. او دنیا و فضای 
زندگی اش بــا بقیه فرق می کند. شــاید 
کسی نداند او یک دی جی حرفه ای است 
و موزیک برایش از فوتبال مهمتر اســت. 
زمانی که در برایتون بودیم، او همســایه 
بغلی من بود و همیشه صدای موزیک از 
خانه اش به گوش می رســید. موقعی که 
گفت می خواهم بروم ایران، فکر می کردم 
شــوخی می کند. من هم نکات مثبت و 
منفی ایران را به او گفتم و بالاخره تصمیم 

گرفت که به پرسپولیس برود.

جایگزین گل محمدی در 
پرسپولیس مشخص شد

 داســتان حضور یحیــی گل محمدی در 
پرســپولیس برای فصل آتــی از همین حالا 
تبدیل به یکی از ابهامات مهم شــده اســت. 
اگرچه باشــگاه عنوان کرده یحیــی تا پایان 
قــراردادش که یک فصل دیگر اســت در این 
باشــگاه باقی می ماند، ولی به نظر می رســد 
این همکاری مشروط است. آنطور که روزنامه 
گل در گزارشــش نوشته، یحیی اگر در پایان 
این فصل جامی به دســت نیاورد مجبور به 
ترک باشگاه می شود. از اینجا به بعد موضوع 
جالب تر شــده، چون  پرسپولیس قرار است 
روبرتــو دونادونی معروف را جایگزین یحیی 
گل محمدی کند. درباره یحیی هم عنوان شده 

که او قرار است سرمربی گل گهر شود.

ساپینتو؛  جدی  هشدار 
ممنوع فیلمبرداری 

 بدون شــک سرمربیان هر دو تیم باید 
به فکر آن باشند تا اندیشه های تاکتیکی 
خود را قبل از بازی به معنای واقعی کلمه 
مخفی کنند و اجازه ندهند تیم رقیب از 
آن مطلع شود. در همین رابطه شنیدیم 
ریکاردو ساپینتو به عوامل باشگاه دستور 
داده تــا هنگام برگزاری تمرینات تیم به 
هیچکس اجــازه ندهند حتی یک ثانیه 
از تمرینات استقلال تصویربرداری انجام 
شــود. طبق دستور ســرمربی استقلال 
سخت گیری ها برای حضور افراد در اطراف 
تمرین اســتقلال باید به مراتب بیشــتر 
شود و کســی نتواند با تلفن همراه خود 

تمرینات را به تصویر بکشد.

واکنش استقلال به ادعای 
تبانی در بازی با هوادار

 فرشــید ســمیعی گفت: »کسانی که 
اتهــام تبانی را به جهت ایجاد حواشــی 
برای باشگاه استقلال قبل از دربی مطرح 
کرده اند، آماده حضور در دادســرا باشــند 
و بداننــد از حق اســتقلال نمی گذریم. از 
کمیته اخــلاق و انضباطی فدراســیون 
فوتبال تعجب می کنیم کــه چرا به این 
مسائل ورود نمی کنند. انتظار داریم این 
کمیته ها به عنوان رکن قضایی وارد شوند 
تا فضای فوتبال را به سمت دیگری نبرند. 
اینکه برخــی  از پیروزی های اســتقلال 
ناراحت هستند، طبیعی است ولی اینکه 
بخواهند فضای دربی را تحت الشعاع قرار 

دهند، قابل گذشت نیست..«

تغییر قطعی در هیات مدیره 
پرسپولیس مشخص شد

  آنچه مشــخص اســت هیأت مدیره 
باشگاه پرسپولیس همچون باشگاه رقیب 
ســنتی تغییرات قطعی خواهد داشــت 
تا افرادی با آشنایی بیشتر نسبت به امور 
اقتصادی در این مجموعه فعالیت کنند. 
خروج سه عضو فعلی از مجموعه هیأت 
مدیره باشگاه پرسپولیس قطعی شده است 
و قرار نیســت در فصل آینده نیز این تیم 
را همراهی کنند. ادامه حضور رضا درویش 
در پست مدیرعاملی باشگاه پرسپولیس نیز 
یکی از نکات در حال بررســی است که او 
دو بار به مسئولان وزارت ورزش اعلام کرده 
اســت در صورت نیاز حاضر به استعفای 

رسمی از جایگاه خود است.

ظرفیت ورزشگاه آزادی برای 
دربی مشخص شد

  طبق اعلام منصور قنبرزاده، نایب رئیس 
دوم فدراسیون فوتبال در جلسه امروز شورای 
تامین استان تهران ظرفیت حضور هواداران 
در ورزشــگاه آزادی بــرای دربــی پایتخت 
مصوب شد. براین اساس با توجه به ظرفیت 
ورزشــگاه آزادی برای این بازی ۱۵ هزار نفر 
می توانند در ورزشــگاه حضور یافته و دربی 
۱۰۰ را تماشــا کنند. البته قنبرزاده اعلام کرد 
سهمیه بلیت هر تیم اطلاع رسانی خواهد 
شد. همچنین تا این لحظه دربی در همان 
ساعت قبلی که ســازمان لیگ اعلام کرده 
یعنی ۱7:3۰ برگزار خواهد شد اما در صورت 
اعلام نظر مراجــع ذی ربط احتمال تغییر 

ساعت بازی وجود دارد.

سه گزینه نهایی برای 
قضاوت دربی پایتخت

 کمیته داوران ســه گزینــه نهایی برای 
انتخــاب داور دربی دارد. روز یکشــنبه 3 
اردیبهشت تیم های پرسپولیس و استقلال 
از هفته بیست و هفتم لیگ برتر به مصاف 
هم خواهند رفت. بیژن حیدری، اشــکان 
خورشــیدی و وحید کاظمی ســه گزینه 
اصلی قضاوت دربی شــماره ۱۰۰ هستند. 
در این بین گفته می شــود وحید کاظمی 
به لحاظ امتیازات هفتگی کمیته داوران، 
شرایط بهتری دارد و شانسش برای قضاوت 
در دربــی بالا به نظر می رســد. با این حال 
شــایعاتی هم مبنی بر دخالت فدراسیون 
فوتبال برای انتخاب داور دیگری در دربی 

شنیده می شود.

شرایط خرید استقلال و 
پرسپولیس آسان تر شد

  قرار بود مزایده بلوک های ۵۱ درصدی 
سهام دو باشگاه پرسپولیس و استقلال 
به ترتیب در روزهای 7 و ۱۰ اسفند امسال 
انجام شود. شرایط واگذاری ۵۱ درصدی 
ســهام دو باشــگاه اینطور بــه تصویب 
رســیده بود که قیمت ۵۱ درصد از سهام 
استقلال ۲38۶ میلیارد تومان و قیمت 
۵۱ درصد از ســهام پرســپولیس ۲73۶ 
میلیارد تومان بود. طبق تصمیم قبلی، 
خریدار باید ۲۰ درصد قیمت را حدود ۲۰ 
روز کاری بعد از تاریخ معامله به شرکت 
ســپرده گذاری مرکزی پرداخت میکرد. 
مدت اقساط شش سال و فاصله اقساط 

نیز شش ماهه در نظر گرفته شده بود.

زمان حضور تیم امیر در 
تورنمنت کافا مشخص شد

  تیم ملی فوتبال کشــورمان خرداد 
ماه در تورنمنت کافا شــرکت می کند. 
تیم ملی فوتبال کشــورمان به منظور 
شرکت در مســابقات کافا، خرداد ماه 
در این تورنمنت حضور خواهد داشت. 
بر این اســاس زمان این مسابقات از 
۲۲ تــا 3۰ خرداد خواهد بود، اما اخبار 
تکمیلی و کشور میزبان متعاقبا اعلام 
خواهد شــد. این در شــرایطی است 
کــه مهدی تاج ۲ شــب قبل و پس از 
برگــزاری اولین بازی دوســتانه تیم 
ملی فوتســال مقابل ازبکستان اعلام 
کرد قرقیزستان میزبان تورنمنت کافا 

۲۰۲3 خواهد بود.


